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مهدی اولاد؛ پرتابگر فارسی که سهمیه پارالمپیک را کسب کرد

دو فجری سابق راهی 
شهرراز شدند   

باشــگاه شــهر راز شــیراز یک وینگــر و یک 
مهاجم به خدمت گرفت. به گزارش وب ســایت 
دی اسپورت؛ رضا آقابابایی وینگر بومی فصل قبل 
دریای کاسپین بابل با امضای قراردادی به شهر 
راز شیراز پیوســت. این بازیکن که سابقه بازی 
در تیم هــای خونه به خونه بابل و فجر شــهید 
سپاسی را در کارنامه دارد؛ در ۳۰ مسابقه فصل 
گذشــته لیگ یک برای نماینده بابل به میدان 
رفت و توانســت ۲ گل به ثمر رسانده و ۵ پاس 
گل نیــز به هم تیمی هایش ارســال کند؛ او به 
واسطه عملکرد مطلوبش و همچنین مجموعاً با 
۶ حضور در تیم منتخب سایت دی اسپورت در 

بین برترین وینگر چپ های لیگ یک قرار گرفت. همچنین محمد کاظمی، مهاجم فصل 
گذشته شمس آذر قزوین که به همراه این تیم مقام قهرمانی لیگ یک و صعود به لیگ 
برتر را تجربه کرد؛ با امضای قراردادی به جمع شــاگردان ستار زارع اضافه شد. کاظمی 
سابقه بازی در تیم های فجر شهید سپاسی و مس شهر بابک را در کارنامه دارد؛ او علاوه 

بر شمس آذر سابقه قهرمانی و صعود به لیگ برتر با تیم فجر شهید سپاسی را دارد.

آغاز گردهمایی رؤسای ادارات 
ورزش شهرستان های فارس

گردهمایــی مدیران و رؤســای ادارات ورزش و جوانان شهرســتان های فارس با حضور 
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان، معاونین و مدیران ستادی آغاز شد.

به گــزارش روابط عمومی و پایگاه خبــری و اطلاع رســانی اداره کل ورزش و جوانان 
استان، گردهمایی رؤســای ادارات ورزش و جوانان شهرستان های فارس با حضور دکتر 
محمدمهدی سرفراز شکوهی، سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان، معاونان حوزه های 
مختلف و مدیران ستادی، یکشنبه ۲۵ تیرماه با هدف هم اندیشی و ارائه برنامه حوزه های 

مختلف اداره کل در سالن اجتماعات شهید قدوسی دادگستری آغاز شد. 
در این جلســه سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان فارس در سخنانی به ارائه برنامه ها 
و سیاســت های اداره کل ورزش و جوانان پرداخت و ســپس معاونت های مختلف اداره 
کل برنامه های خود را ارائه کردند. رؤســای ادارات ورزش و جوانان نیز در ادامه جلســه 
نقطه نظرات، مشــکلات و پیشنهادات و نیازمندی های خود را مطرح کردند که در ادامه 

گردهمایی مدیرکل و معاونان پاسخ گوی مطالب مطرح شده بودند.

 میثم محجوبی - محمدرضا جوكار
فجر شهید سپاسی از تابســتان سال گذشته، دوره جدیدی از فعالیت خود را آغاز کرده؛ 
جوان ترها زمام کار را در دست گرفته اند و چهره های جدیدی را چه در بخش مدیریت و 

چه در بخش فنی طلایی پوشان مشاهده می کنیم.
محمدحســین مفتاحی در همان روز نخست حضورش به عنوان مدیرعامل باشگاه، اعلام 
کرد که ضمن احترام به تمام مربیانی که تا پیش از آن برای فجر شــهید سپاسی زحمت 
کشــیده اند، اما علاقه ای به بازگشت به گذشــته ندارد و می خواهد به نام های جدیدتر و 

جوان تر اعتماد کند.
از میان گزینه های مطرح شــده، در نهایت یکی از بهترین بازیکنان فوتبال شیراز که تنها 
یک ســال از نخستین تجربه سرمربیگری اش می گذشــت، به عنوان سرمربی جدید فجر 

شهید سپاسی انتخاب شد.
مهدی رجب زاده، لیگ قبل را خیلی خوب شــروع کرد و تا اواســط نیم فصل نخست، در 
منطقه صعود قرار داشــت، اما در ادامه، در بحث نتیجه گیری به مشکلاتی برخورد کرد و 

نتوانست روند ابتدایی را حفظ کند.
در نیم فصل دوم وضعیت نتیجه گیری بهتر و بهتر شــد، اما در نهایت، این تیم به رتبه ای 

بهتر از چهارمی دست پیدا نکرد و فرصت بازگشت به لیگ برتر را از دست داد.
نمی تــوان مدیریت یا کادر فنــی فجری ها را به خاطر این اتفاق، ســرزنش کرد؛ آنها در 
نخســتین تجربه جدی خود در چنین عرصه ای، عملکرد قابل قبولی داشتند و تا روز آخر 
هم شانس مسلم صعود بودند. البته که جای انتقاد هم وجود داشت و نمی شود همه چیز را 
ایده آل جلوه داد. به هر حال جای فجر شهید سپاسی در لیگ برتر است و هر سالی که در 
جایی دیگر سپری شود، برای هواداران پرشمار این تیم مردمی، خسران محسوب می شود.

اما در دومین فصل فعالیت مفتاحی و رجب زاده، طبیعتاً انتظارات بیشــتری وجود دارد؛ 
حالا عده بیشــتری از هواداران هســتند که به چیزی جز صعود رضایت نخواهند داد. آن 
دســته منتقدانی هم که منتظر شکســت و ناکامی تیم هستند، شمشــیر را زودتر از رو 
خواهند بســت. همان کســانی که رجب زاده از ابتدای حضورش، متوجه موج منفی شان 
شــد؛ چیزی که موضوع اصلی گفت وگوی خبرنگاران شیرازنوین با مدیر و سرمربی جوان 

این تیم را شکل داد.
به رجب زاده گفتیم کــه به خاطر داریم که در کنفرانس های خبری 
فصل گذشــته در برابر خبرنگاران موضعی 

انــگار که  تدافعــی داشــتید؛ 
ذهنیتی از قبل داشــتید که فکر 
می کردید با انتقادهای مغرضانه ای 

مواجه خواهید شد.
حقیقت این است که از همان ابتدای 
حضــور رجــب زاده روی نیمکت فجر 
شــهید سپاســی، تحرکاتی به خصوص 
در فضــای مجازی به وجــود آمده بود و 
عده ای بــه تخریب کادر جدید باشــگاه 
می پرداختند. مدیرعامل و مسئول فنی 
فجری ها هم تلویحاً این موضوع را تأیید 

می کنند، اما این را هم تأیید 
می کننــد که در طول فصل 
متوجه شــده اند که اکثریت 
خبرنگاران شــیرازی با فجر 
شهید سپاسی همراه هستند 
و می خواهند به تیم شهرشان 
کمک کنند: »مســلماً ما هم 
بازی هــای بدی داشــته ایم 
که جــای انتقاد داشــته اند. 

روزنامه شیرازنوین هم همواره سعی کرده در کنار پوشش کامل اخبار و مسابقات، موضع 
منصفانه ای داشته باشد و انتقادها را هم به شکل دلسوزانه مطرح کند.«

صحبت درباره ریز تا درشــت مسائل فوتبال و اتفاقاتی که در یک سال اخیر حول باشگاه 
ارزشی فجر شهید سپاسی شــیراز افتاده، چنان به درازا می انجامد که شرح همه آنها در 

یک شماره روزنامه شدنی نیست.
اگر بخواهیم مســائل را به صورت خلاصه مطرح کنیم، می توان به مواردی اشاره کرد که 

در ادامه می خوانید:
نظر مدیر و ســرمربی فجر شهید سپاســی را درباره بومی گرایی جویا شدیم.؛ آنها اعتقاد 
داشــتند که به دلایلی در این زمینه کار ســختی دارند. یکی اینکه با جوی که در فوتبال 
شــیراز راه افتاده، خیلی از مربیان حاضر نیســتند بازیکنانشان را به فجر شهید سپاسی 
بفروشــند؛ یعنی حاضرند بازیکن شیرازی به خارج از استان برود، از شهر و دیار خود دور 
شــود، اما به تیم نخست شــیراز کمک نکند! یا اینکه خود بازیکنان توقعات زیادی دارند. 
بعضی از آنها تا پای میز مذاکره هم آمده اند، اما عنوان کرده اند که از فوتبال شیراز خیری 
ندیده اند! حتی بازیکنانی که همه شــاهد بوده اند که از تیم های شیرازی، از جمله همین 
تیم فجر شهید سپاسی به فوتبال کشور معرفی شده اند، اما این چنین رفتاری از خود نشان 

می دهند که از بازیکنان غیربومی کمتر شاهد بوده ایم!
می توان در این زمینه نظریه دیگری را هم مطرح کرد؛ اینکه مدیران باشــگاه های قبلی، 
ذهنیــت بازیکنان را این طــور خراب کرده اند که حالا با ترس و لــرز پای میز مذاکره با 

تیم های شهرشان می نشینند.
مفتاحی و رجب زاده به این مســئله هم اشــاره می کنند که چند بازیکن در آستانه عقد 
قرارداد، پیشــنهاد دیگری دریافت کرده و از اتاق خارج شــده اند! مفتاحی رفتار بعضی از 
بازیکنان را تعجب آور و حتی توهین آمیز می داند، اما با رعایت اصول اخلاقی، هرگز حاضر 

نیست نام آنها را حتی به صورت در گوشی با ما در میان بگذارد.
آنها با پدیده بازیکن ســالاری در باشــگاه نیز به شدت مخالف هستند؛ رجب زاده چندین 
مورد از بازیکن ســالاری های خانمان سوز را برای ما مثال می زند و می گوید حاضر نیست 
به هیچ قیمتی تیمش را به چنین ورطه ای بیندازد. کاپیتان پیشین فجر شهید سپاسی و 
ذوب آهن، از مربی فقید اصفهانی به عنوان یکی از بهترین مربیان تمام عمرش یاد می کند 
و خاطراتی از نحوه مبارزه محمود یاوری با بازیکن ســالاری را بیان می کند. او همچنین 
کاپیتان تیمش را به عنوان الگویی برای فوتبالیســت های شیرازی مطرح می کند: »سعید 
زارع، یــک فوتبالیســت 
بازیکنی  اســت؛  نمونــه 
بااخــلاق و ســر بــه زیر 
که من بــه او اختیار تام 
داده ام تا درون زمین و در 
که  بازیکنانی  با  تمرینات 
به هر طریقی درست کار 
نمی کننــد، برخورد کند. 
ما به چنین بازیکنانی نیاز 
داریم، نه به آنهایی که به 

دنبال باندبازی و مسائلی از این دست هستند.«
در مبحث بومی گرایی، مدیر و مربی فجر شــهید سپاسی اعتقاد دارند که بهتر است این 
اتفاق به شکل دیگری رخ دهد؛ یعنی آکادمی باشگاه درست کار کرده و به مرور بازیکنان 
مســتعد به تیم بزرگسالان تزریق شــوند تا هم در بحث فنی به تیم کمک شود و هم با 
فروش آنها به سایر تیم ها، برای باشگاه درآمدزایی شود. رجب زاده و مفتاحی قول می دهند 
که تیم های پایه باشــگاه کاملًا اصولی، ســالم و قوی کار کند و هر ساله شاهد رونمایی از 

چند بازیکن جوان و مستعد باشیم.
آنها همچنین به ساختارســازی اصولی و منظم باشــگاه اعتقاد دارنــد و به دنبال ایجاد 
ثباتی هســتند که در نهایت به حفظ شــأن باشگاه منجر شود. مفتاحی سال ها در عرصه 
مدیریت ورزشی فعالیت داشته و رجب زاده هم تجربه بیش از دو دهه حضور در سطح اول 
فوتبال کشــور را دارد. او باشــگاه های زیادی را از نزدیک دیده و می داند رفتار حرفه ای و 

ساختارسازی در باشگاه، چقدر اهمیت دارد. وی نمونه ها و مثال های مثبت و منفی زیادی 
در ذهن دارد و امیدوار است که از این تجربیات برای رساندن باشگاه فجر شهید سپاسی 

به شرایط مطلوب، کمک بگیرد.
برای مفتاحی و رجب زاده در زمینه جذب بازیکنان جدید، چیزهای مهم تری از مسائل فنی 
هم وجود دارد، اولًا که باشگاه فجر شهید سپاسی بودجه آن چنانی برای صرف هزینه های 
گزاف و ثبت قراردادهای چند میلیاردی ندارد. حتی در مقایســه با بعضی تیم های لیگ 
یک، بودجه فجری ها ده ها برابر کمتر اســت! به همین دلیل هم هســت که آنها در فصل 
نقل و انتقالات فعلی در خرید بســیاری از اهدافشــان ناکام بوده اند. در عین حال مدیر و 
ســرمربی فجر شهید سپاسی اعتقاد دارند که بازیکنان علاوه بر بار فنی بالا، باید اخلاق و 

علاقه قلبی هم برای عقد قرارداد داشته باشند. 
یکی از مســائلی که برای هواداران ایجاد ابهام کرده بود، کنار رفتن یکی از یاران قدیمی 
رجــب زاده از کادر فنی تیم بود؛ رجب زاده می خواهــد در این باره توضیح جامعی بدهد: 
»متأســفانه پس از جدایی آقای فرشید طالبی، شــایعات بی اساسی در فضای مجازی به 
وجود آمد؛ لازم است این توضیح را بدهم که من با تمام وجود خواستار ادامه همکاری با 
او بودم، اما آقا فرشــید چندین هفته پیش از پایان فصل قبل، حرف هایی می زد که بوی 
رفتن می داد. فصل هم که تمام شد، آمد و گفت به دلیل مشکلات شخصی، دیگر نمی توانم 
به حضور در باشــگاه ادامه بدهم، بنابراین او علی رغم میل باطنی ما و به خصوص شخص 
من که حضور فرشید طالبی برایم خیلی مهم بود، تصمیم گرفت برود و برایش از صمیم 

قلب آرزوی موفقیت دارم.«
او همچنین به اضافه شدن یکی دو مربی کارآمد به کادر فنی نیز اشاره کرد و با امیدواری 

زیادی نسبت به توانایی های آنها سخن گفت.
یکی از معضلات همیشگی فجری ها، زمین مسابقه بوده است؛ مفتاحی می گوید احتمالًا 
ورزشگاه حافظیه باز هم میزبان فجر شهید سپاسی و رقبایش خواهد بود، اما رجب زاده 
از آمادگی ورزشــگاه پارس صحبت می کند. هرچند مدیریت باشــگاه به درستی عقیده 
دارد که ورزشگاه حافظیه در صورت سلامت زمین چمن، مکان مناسب تری برای انجام 
بازی هاست و امیدوار است این ورزشــگاه به آمادگی مطلوب برای میزبانی از مسابقات 

لیگ یک برسد.
در نهایت، دغدغه اصلی این روزها این اســت که فجر شــهید سپاســی بتواند در بازار 
نابســامان نقل و انتقالات که برخی تیم ها تعادل قیمت هــا را هم در آن به هم می زنند، 
تمام تمرکز خود را روی حفظ شــاکله اصلی تیم گذاشته و با بازیکنان اصلی فصل قبل 
تمدید کند و در ادامه به دنبال بازیکنان جدیدی هم باشد که شرایط حضور در باشگاه 
را دارند. حفظ بازیکنان سال گذشته هم کار بسیار سختی است؛ تا همین حالا، جدایی 
حسین مهربان، فرزاد طیبی پور، یوسف بهزادی، محمدحسین خسروی، علی آل کثیر، 
محمدرضا خدری، رســول بهاروندی، احمدرضا زنده روح و رضا خانی از این تیم قطعی 
شده است! پیشنهادهایی جدی برای ســایر بازیکنان از جمله محسن سیفی نیز وجود 

دارد که فجر شهید سپاسی تاکنون در برابر آنها مقاومت کرده است.
از طــرف دیگر بازیکنانی مثل عرفان پورافراز، عباس بوعذار، علی فتحی و علی غلامزاده، 

دروازه بان فصل گذشــته فولاد خوزستان نیز به این 
تیم وارد شده اند.

لیگ دسته اول فوتبال ایران قرار است 
از اواسط شهریورماه آغاز شود و فجر 
شهید سپاسی بار دیگر برای بازگشت 
به جایــگاه اصلی خود تلاش خواهد 
کــرد؛ به لیگ برتری که حالا خیلی 
چیزهایش با آنچه در دوران اوج فجر 
شهید سپاسی)دهه هشتاد شمسی( 
بود، فرق کرده اســت. فجر شــهید 
سپاسی شاید نتواند بودجه های ۳۰۰ 

- 4۰۰ میلیاردی باشــگاه های متمول 
دولتــی را برای خود دســت و پا کند، اما 

رجب زاده قول می دهد که در صورت راهیابی 
به لیگ برتر، تیم او هیچ گاه نگاهش صرفاً به 

بقا نخواهد بود. چه او و چه مدیرعامل 
جوان، هر دو به بهبود شخصیت 

و  می اندیشــند  باشــگاه 
می خواهند این موفقیت 

از راه های سالم به  را 
دست آورند؛ چیزی 

که شــاید ســخت باشد، اما 
برای فجر شــهید سپاســی 
از  دور  هرگز  دوست داشتنی 

دسترس نخواهد بود.

ریاض محرز، مهاجم منچسترســیتی، با باشــگاه الاهلی 
عربستان به توافق رســید. به گزارش ورزش سه، قرارداد 
محرز با منچسترسیتی تا تابستان ۲۰۲۵ ادامه دارد، اما او 
دیگر تصمیم و تمایلی برای ادامه حضور در این تیم ندارد. 
این بازیکن هفت ســال با پیراهن ســیتی به میدان رفت 

و نقــش مهمــی را در موفقیت های این تیم 
در چند ســال اخیر ایفا کرد. او قهرمانی های 
بسیاری را با سیتی به دست آورد و حالا قصد 

دارد تجربه جدیدی را به دست آورد. 
روزنامه عربســتانی الریاضیه خبــر داده که 
این مهاجم ســیتی با مدیران باشگاه الاهلی 
به توافق شــخصی کامل رسیده و قصد دارد 
فصل آینده در کنار بسیاری از بازیکنان بزرگ 
فوتبال اروپا که در این تابســتان راهی لیگ 

عربستان شدند توپ بزند. 
گفته می شــود کــه الاهلی آماده اســت تا 
مذاکــرات را با مدیران ســیتی آغــاز کند و 
پیشــنهاد ۳۵ میلیون یورویی بــرای انتقال 

محرز به این باشگاه را آماده کرده است. 
این در حالی است که پیش از این گفته شده 
بود که منچسترسیتی و پپ گواردیولا تمایلی 
برای فــروش محرز ندارند و روی این بازیکن 
برای رقابت های فصل آینده و دفاع از عناوین 

قهرمانی حساب کرده اند. 
اما فشــار محرز روی این تیم ممکن است کار را برای آنها 
ســخت کند و باعث شود که ســیتی به خواسته او برای 

جدایی و پیوستن به باشگاه الاهلی عربستان تن بدهد.

علیرضاغلامیان
سرپرستهیئتورزشهایهمگانیاستانفارس

ورزش همگانی، سازنده جامعه ای 
پویا و سالم  

ورزش همگانــی، پیامی اســت که به همه افراد جامعه می رســد: 
هیچ کس از شــیرینی های ورزش و اندام ســالم محروم نیســت؛ 
آن یک فرصت برای همگان اســت تا به ســامتی و بهبود کیفیت 
زندگی خود بپردازند. در جامعه ای که ورزش همگانی در آن ریشه 
می گیرد، مشــکات جســمی و روحی به حداقل کاهش می یابند و 

روحیه همبستگی و تعامل در میان افراد افزایش می یابد.
ورزش همگانــی به همه امکان می دهد تا بــدن خود را به حرکت 
درآورند و تمامی اندام هایشــان را تقویت کنند و یک راهی است 
برای ســوختن انرژی منفی و به جای آن، احســاس انرژی مثبت و 
شــادابی به دست آوردن؛ از جوانان پرانرژی تا افراد مسن که به 

تجربه و حکمت خود برای بهبود زندگی می پردازند.
با شــروع بــه تمرین و شــرکت در فعالیت های ورزشــی، آدمی به 
تدریــج متوجه می شــود که قدرت هــای بی نهایتی در خــود دارد؛ 
قدرت تحمل، تمرکز، تعادل و هماهنگی بین جسم و ذهن. ورزش 
همگانی، آموزگاری اســت کــه توانمندی های پنهان را در انســان 
بیدار می کند و به او یاد می دهد که در موقعیت های چالش برانگیز 

تسلیم نشود.
ورزش همگانی به ما نشــان می دهد که در همبســتگی و همدلی 
جای قدرت و پیروزی است. در یک تیم ورزشی، همه اعضا به هم 
متصل می شوند و برای هم رقابت می کنند، اما در همین رقابت ها، 
احترام و اراده مشــترک برای بهترین شــدن نیز حضور دارد. هر 
کس در مســابقه ای، برابر با خــودش و توانایی هایش می جنگد و 
براســاس عملکرد و تاش خــود قضاوت می شــود؛ این جنگ ها و 
رقابت ها، ما را به بهترین ورژن خود سوق می دهد و به ما یادآوری 

می کند که حدودی برای رشد و پیشرفت وجود ندارد.
ورزش همگانی به ما نشــان می دهد که هر فرد در جامعه نقشــی 
بــرای ایفــای دارد؛ هیچ کس نباید از شــرکت در ورزش همگانی 
محروم شــود براســاس جنسیت، سن و شرایط جســمی و ... همه 
می تواننــد به تجربــه و توانایی های خود افتخار کننــد و با اراده و 
تاش، به اهدافشــان برسند. ورزش همگانی، بستری است برای 
تقویــت انســجام و اندوختن روابط اجتماعــی در جامعه و خلق یک 

فضای پذیرایی برای همه.
همگان در ورزش، در واقع یک فرمان طبیعت اســت؛ دسته هایی 
از پرنده ها که به همراهی و همکاری به مقصد می رسند؛ آنها ما را 
به  قدرت همکاری و همدلی یادآور می شوند. به همین دلیل است 
کــه ورزش همگانی در دل ما به وجود می آید و ما را به یک جامعه 

پویا و سالم تبدیل می کند.
پس بیایید در آغاز هر روز، در قلبمان شعله ای از شور و انگیزه به 
راه بیاوریم و به ترویج ورزش همگانی به عنوان راهی برای رشــد 
و سامتی جامعه اعتقاد کامل داشــته باشیم، همگانی در ورزش، 

آغازی است برای ساختن جامعه ای پویا، امیدبخش و سالم.

شوکبهپپ:

توافق ستاره سیتی با الاهلی

رجب زاده : 

بومی گرایی را از رده های پایه شروع می کنیم
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